论著

Cx43蛋白和Cx43 mRNA在皮肤瘢痕及瘢痕癌组织中的表达

郭瑞珍1,王 娟1,陈世玖2,唐文台3,吴晓媚2

1.遵义医学院珠海校区病理学教研室,广东 珠海 519041; 2.遵义医学院第五附属医院,

收稿日期 2008-9-4 修回日期 2008-10-9 网络版发布日期:

摘要 背景与目的:探讨皮肤瘢痕被覆上皮癌变的可能因素。 材料与方法: 用免疫组织化学S-P法和原位分子杂交技术检测皮肤瘢痕癌组织、皮肤瘢痕被覆上皮、正常皮肤上皮组织中Cx43蛋白和Cx43 mRNA的表达。结果: Cx43蛋白和Cx43 mRNA在正常皮肤组织上皮表达为强阳性、在皮肤瘢痕被覆上皮为阳性,在皮肤瘢痕癌组织为阴性或弱阳性,其表达水平和表达强度在上述组织中依序逐渐降低,与正常对照组比较差异均有统计学意义(P均<0.05),且Cx43蛋白和Cx43 mRNA在皮肤瘢痕癌组织中的表达水平呈正相关(r=0.733, P<0.05)。 结论: Cx43蛋白和Cx43 mRNA的低表达,可能与皮肤瘢痕癌的发生有关。

关键词 Cx43; 皮肤瘢痕; 癌变

The Expressions of Cx43 Protein and Cx43 mRNA in Skin Scar and Scar Carcinoma

GUO Rui-zhen1, WANG Juan1, CHEN Shi-jiu2, TANG Wen-tai3, WU Xiao-mei2

1. Pathology Department of Zhuhai Campus of Zunyi Medical College, Zhuhai 519041, Guangdong; 2. No. 5 Affiliated Hospital of Zunyi Medical College, Zhuhai 519100, Guangdong; 3. Pathology Department of No. 1 Affiliated Hospital of Zunyi Medical College, Zunyi 563003, Guizhou, China

Abstract BACKGROUND AND AIM: To study the relationship between malignant transformation of skin scar and connexin 43(Cx43) protein and Cx43 mRNA. MATERIALS AND METHODS: We compared skin scar and skin scar carcinoma with normal skin tissues. The expressions of Cx43 protein was evaluated by immunohistochemical S-P method, and the expression of Cx43 mRNA was assessed by in situ hybridization. RESULTS: The expressions of Cx43 and Cx43 mRNA in normal epidermis, skin scar epithelium and skin scar carcinoma were strongly positive, positive and weakly positive, respectively. The expressions of Cx43 protein and Cx43 mRNA in skin scar epithelium and scar carcinoma were statistically different to that in normal skin epidermis. The expression levels of Cx43 protein and Cx43 mRNA showed positive correlation in skin carcinoma tissues. CONCLUSION: The low expressions of Cx43 proteins and Cx43 mRNA may play important roles in the development or progression of skin scar carcinoma.

Keywords Cx43 skin scar malignant transformation

DOI

扩展功能

本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ [PDF全文](7493k)
- ▶[HTML全文](35k)
- ▶参考文献

服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶加入我的书架
- ▶ Email Alert

相关信息

▶ 本刊中 包含 "Cx43; 皮肤瘢痕; 癌变"的 相关文章

▶本文作者相关文章

- 郭瑞珍
- 王娟
- · 陈世玖
- 唐文台
 - 吴晓媚